
  

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 שבת שלום!

 0322עלון      alonafikim@afikim.org.il 0204בינואר  41א, “טבת תשפ‘ ב

 עָנָף

 

ר בֵּ כָל מַשְּ מוֹ בְּ  כְּ

ז בַעָנָף הַקָרוֹב אָחֵּ הֵּ  יֵּש לְּ

ף בַנָהָר הִסָחֵּ  לאֹ לְּ

בֹעַ   לאֹ לִטְּ

ב יטֵּ חר הֵּ  צָרִיךְ לִבְּ

יֶה   שֶיִהְּ

ג יָד ישֵּ הֵּ  בְּ

יֶה דַק מִדַי  שֶלאֹ יִהְּ

קָל הַגוּף ק אֶת מִשְּ חַזֵּ  שֶיְּ

הַנֶפֶש  וְּ

מָן אֹרֶךְ זְּ  לְּ

ר בֵּ כָל מַשְּ מוֹ בְּ  כְּ

סוֹפוֹ שֶאַתָה גֶזַע.  גָלוֹת בְּ  לְּ

 

 עידית ברק                       
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 תמונת מצב 0202
 

 החלה. 0204זהו.. שנת 

 סגר עוטף את כל המדינה. בחירות באופק. 

 הקורונה עוד כאן, באופן די מרשים.  אנחנו עדיין עוטים מסכות.

 מפלגות מתפרקות וקמות חדשות. מי יתחבר  למי? סופרים מנדטים  בהרכבים שונים.

 כל המערכות סגורות.

 סגירה מכאיבה, בכיה לדורות. ביטוי צורב, שתי מילים המכילות הרבה מעבר לגודלן.

ילדים הלומדים מהי בדידות, חוסר אונים, מה הוא חופש חסר גבולות וחווים געגוע למסגרת.                               

 לא מובן מאליו.

 משפחות מתפרקות ואחרות מתלכדות נוכח הקורונה, "הזום" והבלבול המתמשך.

 אנשים שעולמם קרס, ואם עדיין לא, דוהרים לקריסה. נכון, לא כולם.

שורת המתנדבים, מומחים ופרשנים, רופאים ועסקנים מדברים על הקורונה, דשים בה מכול צדדיה... 

 ומתקשים להביא בשורה שתייצר אמון מוחלט.

כל שינוי בגרף המאומתים, החולים קשה והנפטרים מרעיד את אמות הסיפים ומטה את שורת המומחים 

 לכאן או לכאן.

 מבתי החולים מורגשת כמיהה לרוגע. הרבה עומס וכאב.

 מתחילים להתחסן. אור בקצה המנהרה. אדון הארץ הזאת דאג לחיסונים.

 שיחת היום: מי התחסן? מתי? איפה?

במות התרבות דוממות. אולמות סגורים. אחורי הקלעים מיותמים. נדמה כאילו שירת הארץ היפה הזאת 

 חלפה מן העולם וגררה אחריה את יוצריה, נושאיה וכל אלה שהיא בנשמתם.

 והעתיד? מי יישורנו?

 רק החלה. יש תקווה.. האופטימיסטים מאמינים. יבואו ימים אחרים. תתחיל דרך חדשה. 0204שנת 

                                                 ובינתיים?                                                                                                                    

 רבים לא יודעים מה ילד יום? איך ישרדו את השנה החדשה הבאה אלינו, לפני כמה ימים.

.                                                                                                                 0204. התחלה טובה לשנת אפיקים שלנו ירוקה

              מקום טוב לחיות בו בשעות משבר. אך לא רק. אמר מי שאמר.                                                                         

        תחושה של ירוק, כחול , ואפילו אדום מתוק.                                                                                      

 מזג האוויר המרמז אביב, משרה אווירה נעימה. מי ייתן ונרגיש כך גם בהמשך.

 ומה עם הגשם? שירד כבר... מחכים לו. רק לא עוד  שנת בצורת...

אומרים עליה, וכל כך “ מדינת  אי”מדינה כל כך קטנה.. 

 הרבה בעיות  וכל כך הרבה חלומות.

 : אברהם חלפיאז כמו שכתב 

 ”   לדרכים  אין עיניים לראות  מה עמקו חלומות הולכיהן”

 עפרה                                                                                            
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 דברים שנשאו על קברו                   
 
 

 

ועד יומו  5שנים במותו. בן וחבר אפיקים מגיל  88בשבוע שעבר ליווינו למנוחות את חברנו צדוק לוי ז"ל. בן 

 האחרון.

, להוריו יצחק ואסתר לוי. משפחה צעירה, חילונית, שספגה 4320צדוק נולד בסרייבו שביוגוסלביה, באוגוסט 

 והטמיעה ציונות, ואפילו דיברו עברית.

באמצע שנות השלושים, כשבאירופה כבר נשבו רוחות רעות, החליטה המשפחה לעלות ארצה, יחד עם צדוק, 

בכורם הקטן. הם ביקשו להצטרף לקבוצת הכשרה, אך נאמר להם שלא מקבלים ילדים למסגרת כזאת. יצחק 

הבטיח כי הילד יהיה תמיד איתו, והוא ידאג לו, בלי שזה יפגע בעבודה ובפעילות אליהן היו מחויבים כל חניכי 

 התחייב יצחק. -ההכשרה. "הילד יעשה מה שאני אעשה"  

האישור ניתן, וצדוק אכן יצא עם יצחק כל בוקר לעבודה. אם ברפת, ואם בשדה, להנאתו וגם לשביעות רצון 

, הפליגה הקבוצה היוגוסלבית 4323החברים והמדריכים. כשהגיעו סוף סוף הסרטיפיקטים המיוחלים במרץ 

ישראל. לפי התכנון המוקדם הם היו אמורים להיקלט בקיבוץ ה"יוגוסלבי" -באונייה ששמה "ישראל" לארץ

העמקים, אך כמה משפחות, ביניהן משפחות פינצ'י, סנדל, שוורץ ולוי, החליטו לעבור לקיבוץ אחר, -שער

 והבחירה הייתה בקיבוץ אפיקים. כאן, באפיקים, נולדה אחותו גילה תבדל"א, ואחיהם הצעיר שאול לוי ז"ל.

חנהל'ה לזר, נועה בן סירא, נטע וייס, רינה שליט, מרים לוצ'נסקי,  -צדוק הצטרף לקבוצת הילדים בני גילו 

 החינוך בדגניה א'. -אילן לולב, ראובן לשם וגיא גורביץ. איתם ישן בלינה המשותפת, ואיתם ניסע ללמוד בבית

מלבד מקצועות הלימוד הרגילים, למדו שם חקלאות, נגרות, תפירה ומלאכת יד, וכבר אז ניתן היה להבחין כי 

-ירח, והיה זה המחזור הראשון שפתח את בית-לילד יש "ידי זהב". אחר כך המשיכה הכיתה את לימודיה בבית

ירח בכיתה ט'. כנערים הם השתתפו באימוני "ההגנה" ולקראת מלחמת העצמאות, כבר כללו האימונים מטווח 

הירדן, פונו הילדים לחיפה, אך הקבוצה -נשק ושימוש ותיחזוק מערכת  הקשר. עם פרוץ הקרבות בעמק-בכלי

 הבוגרת חזרה כבר אחרי שבועיים לקיבוץ, לעזור בעבודה ובמשימות השמירה וההגנה.

 את השירות הצבאי עשה צדוק בחטיבת גולני ואף השתתף בתקריות גבול סוריה, כמו בנוקייב 

 הימים )ברמה( וביום כיפורים )בצפון(.-מוטילה.  גם אחרי הצבא השתתף במלחמת סיני, בששת-ובתל

 כשחזר צדוק לקיבוץ אחרי הצבא, השתלב בעבודות שונות. עבד בדיר, במוסך, בענף התובלה, ב'חמד', 

 ועד ליציאתו לפנסיה היה נהג בריאות.

דיברו בעד עצמם. אבל  -זה שהיו לו "ידי זהב" ידעו כולם. הרהיטים שעיצב, מכשירים שהרכיב ותיקן ושידרג 

המשפחה כמובן,  -היה לו גם לב זהב, חבוי עמוק יותר בפנים, אך התגלה במלואו בעיקר בסביבה הקרובה  יותר 

 השכנים או אנשים שנזקקו לעזרה וצדוק הציע להם את עזרתו.

 , אחרי מלחמת ששת הימים, לאחר פטירתו של שמעון אביסף. 4331צדוק ועלייה נישאו בשנת 

צדוק הפך לבעל משפחה, עם שני ילדים בגיל הנעורים, שי ואסנת. הוא אהב אותם אהבה גדולה, אהבת אב, 

והתמסרותו לתפקוד המשפחתי הייתה טוטלית. כשנולדו הנכדים, היה כבר צדוק סבא טבעי במשרה מלאה. 

 מספר סיפורים לפני השינה, מלמד לרכוב על אופניים, מטייל, משחק, עוזר בשיעורי הבית

ומסיע לכל מקום שנדרש. סבא פעיל ושותף, אוהב ואהוב, שלא היה מאושר ממנו. היה לו ידע רב בתחומים 

 שונים. מן אוטודידקט כזה, שהתעניין בטבע, בהיסטוריה, בגיאוגרפיה, בחי ובצומח, 

 שהעשיר מאד את השיח המשפחתי.

עם השנים התעוררו אצלו בעיות בריאות שהיקשו עליו בתפקוד היומיומי, אך צדוק סירב להיכנע להן. השתדל 

 להתעלם. הוא רצה ליהנות מהחיים בדרכו שלו. 

 המשך

 קיבוץ אפיקים אבל על פטירתו  של 
 

 ל“צדוק לוי ז
 

 ומשתתף בצערם של עליה רעייתו
 ובני משפחתה 

 וגילה בחנוף אחותו ובני משפחתה
 !יהי זכרו ברוך
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 המשך    
 

אסנת. צדוק ועליה, והדודה גילה,  בליל שבת האחרון התכנסה המשפחה כמנהגה, לארוחת השבת בדירתה של 
"שבת אחים גם יחד". צדוק לא חש בטוב  -מעיין הקטן והוריו, איילת ואילון. הייתה שמחה בבית -ונעמה והנין

 מיון. -והוזעקה עזרה עבורו, אך הוא סירב להתפנות לחדר
 "יהיה בסדר" אמר, "זה יעבור".

 עשה קידוש מסורתי ובירך כמנהגו. אח"כ חזרו הביתה, ואז נדם ליבו באחת. מותו בא לו לפתע. 
 ללא ייסורים ומכאובים. אולי יש בכך מעט נחמה, אבל הצער רב והיגון קודר.

 איננו עוד...". -"היה איש, וראו 
 עם עלייה, האישה שאיתו, עם גילה אחותו, עם הבת אסנת, הנכדים ובני המשפחה כולה אבל

 אפיקים על מותו של צדוק.-בית
 יהי זכרו ברוך ותהא נשמתו צרורה בצרור חיינו . 

 אסנת בר                                                                                                                       
 
 

 סבא צדוק
 תודה על כל מה שעשית למעננו כל השנים,

 על עפיפון ממריא לו מעלה אל המרומים
 על הפירות המתוקים

  -ועל אוויר בגלגלים באופניים מדוושות קדימה 
 מתגלגלות עם החיים

 על מדורות יחדיו בחושך תחת שמיכה של כוכבים 
 וסיפורים הכל ידעת על חיות ורכבים. 

 על סככת הגפן השיכור ועל בוסתן התאנה
 על זיכרונות של פרדסים ועל רכבת ישנה 

 על דאגה שאין לה סוף על נסיעות לכל מרחק
 על תותים גלידה וקצפת עם סבא יצחק

 על הבריכה על המקלט על כל רגע שאיתך 
 על זוג ידייך הטובות שמהן טוב הוא רק ליבך

 על ליל הסדר הגדול שלא יהיה אותו דבר 
 על שהיית כמו לאבא בשביל ילד שנשבר.

 אבישי נגר                                                                 

                                                                       

 לזכרו של שכן יקר 

 שנים יש לנו שכנות נפלאה עם, צדוק ז'ל  ועליה שתבדל לחיים ארוכים. 12 –זה כ 

 לאחר שפרש לגמלאות הִרבָה צדוק להיות בסביבת ביתו וביתֶנו.

כשכנים נענה צדוק ברצון והשגיח על דירתנו, שאין נזילות מים, שאין מנורה מיותרת דולקת, שהמקרר עובד, 

 שהגינה שלי מושקית, להביא את הדואר שלי ועוד. 

כמו כן לקח על עצמו את האחריות שנקודת האויר שליד ביתנו תפעל כראוי ותשמש את הציבור הרחב שבא לנפח 

 אופניים.

 הקים במקלט בית מלאכה מאובזר, מסודר ונקי. 

 עם ידי הזהב והמקצוענות שלו הִרבָה לתקן ולשפץ אופנים,

  בגישתו לנגרות ריהט לתפארת את דירתם.

 צדוק יחסר לנו מאד.

 תנחומינו לעליה ולמשפחה המורחבת ולמשפחת בחנוף.

 דני פלס ונירה                                                                                               
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 ר ועד הקהילה“דבר יו

 חברות וחברים שלום,

בימים אלו נכנסנו לסגר מהודק נוסף. על אף הקושי אנחנו מחויבים להמשיך ולשמור על בריאותנו, 

לסייע איש לרעהו ולעשות ככול יכולתנו לצאת במהרה מהמצב ובמקביל לנסות ולשמר את שגרת חיינו 

 והמשך מתן השרות לחברים והתושבים. 

התחלנו בהעברת תפקיד בין אמיר כהן, מנהל הקהילה היוצא לקורן רביב, מנהל  42/4/0204ביום ראשון 

הקהילה הנכנס. במהלך החודשים ינואר ופברואר קורן יהיה באפיקים כיומיים לצורך לימוד התפקיד, 

 828הכרת המערכת, המבנה הארגוני ועוד ובתחילת חודש מרץ יחל קורן לעבוד כארבע ימים בשבוע )

משרה( באפיקים. זה המקום לאחל לשניהם הצלחה בדרכם החדשה ולבקש מהחברים להיעזר 

 בסבלנות.

בקלפי, אנו מתחילים בהערכות ליישום  0204לאחר אישור תכנית העבודה ותקציב הקהילה לשנת 

תוכניות העבודה העמוסות. בשבועות הקרובים יחלו אגפי הקהילה בהסברים לציבור בנושא התקנת 

דודי השמש, הסדרת חניות, ביצוע שדרוג מיץ פטל ועוד ועוד. אני חוזר ומזמין את החברים לקחת חלק 

 בפעילויות ובצוותי העבודה השונים. מוזמנים לפנות אלי ואשמח לשבץ אתכם..

 

 :02.40, והאסיפה מתאריך 02-05מצורפים מטה תקציר ישיבת הוועד האחרונה 

 2222020202ישיבה מיום  -ועד הנהלה

 אושר-01-02. אישור פרוטוקול 4

המלצת צוות איתור, הסבר מפורט על תהליך האיתור, פגישה עם המועמד קורן רביב,  -. ניהול קהילה0

 אושר להעביר לקלפי -. דיון2

  0222020202מתאריך  -אסיפה

על סדר היום: בחירת מנכ"ל קהילה, מועמד קורן רביב. אמיר רומנו הציג את תהליך הבחירה והמועמד. 

                  קורן הציג את עצמו וענה לשאלות החברים.                                                                                        

 .22.40.0202-01מועמדותו של קורן תגיע להצבעה בקלפי בין התאריכים  החלטה:

 שבת שלום                                                                                                                                      

 אמיר רומנו                                                                                                                                      

 חברים וחברות,
  

 בימים אלו אני מתחיל חפיפה לתפקיד מנכ"ל בקיבוצכם ובתחילת מרץ אחליף את אמיר כהן.

הרוח הגבית מההצבעה והאמון שנתתם בי מחממים את הלב וממלאים אותי ברצון להכיר אתכם, 

 החברים וללמוד את הניואנסים המיוחדים לאפיקים.

אני סמוך ובטוח שנדע למצוא יחדיו את המטרות המשותפות והנכונות עבור קיבוצכם ובכוחות 

 משותפים להגיע אליהן.

  
 נפגש בשבילים                                                                                                                      

 קורן רביב                                                                                                                       
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ל הקהילה“משולחנו של מנכ            

 
 לפני שבועיים נכנסה השנה האזרחית החדשה.

 כולנו מייחלים שתהיה זאת שנה אחרת, טובה יותר, בריאה יותר, פעילה יותר, סגורה פחות.

מסיכות, ריחוק,  -ו222 בינתיים הסגר השלישי כאן, ואנחנו מחוייבים להמשיך ולשמור על כללי הזהירות
 .והקפדה על הנחיות

 בכל בעיה אל תתביישו לפנות. -נמשיך לסייע ולהפגין את הערבות ההדדית שמתקיימת בקיבוץ

 בהצלחה לקורן רביב!

 השבוע התחלתי לעבוד עם קורן רביב מנכ"ל הקהילה הנבחר.

נפעל יחדיו כדי שכניסתו לתפקיד חשוב זה תעשה היטב וכדי שיצליח להוביל היטב את הקיבוץ יחד עם שאר 
 ממלאי התפקידים, ועד ההנהלה והנהלת הקהילה.

 

  0202רשת בטחון לשנת 

חברים הנזקקים לעזרה מוזמנים למלא טפסי בקשה לרשת בטחון )את הטפסים ניתן  -כמו בתחילתה של כל שנה
 לקבל במזכירות(.

הבקשה כוללת פירוט של ההרכב המשפחתי, ההכנסות המשפחתיות, וכן מצב החסכונות והנכסים הקיימים 
 למשפחה.

ה/משפחה שנקלעה למצב בשל אירועי -אנחנו ממשיכים ב"נוהל קורונה" גם במנגנון רשת הביטחון. חבר
הקורונה, לגביהם אין התחשבות בנכסים ובחסכונות שנצברו במהלך השנים )תעשה בדיקה שהשינוי במצב הוא 

 תולדת משבר הקורונה(.

זוהי ליבת הערבות ההדדית פניה לרשת הביטחון אינה עילה לבושה.  -בנושא רגיש זה חשוב לי לחזור ולהדגיש
. החברים משלמים שנים ארוכות מס מיוחד המיועד למטרה זאת, כביטוי להיותנו חברה ערכית. אנחנו הקיבוצית

ננהג במלוא האחריות כדי להשתמש בכסף ציבורי זה רק למטרות האמורות ובהתאם לכללים עליהם הוחלט, 
 ועם זאת מובן שלכל אחד מאיתנו עלולה להיות תקופת מצוקה במהלך החיים.

 צוות רשת הביטחון מורכב ממנכ"ל הקהילה, מנהלת בריאות ורווחה ומנהלת מיצוי הזכויות.
 הדיונים נעשים באופן דיסקרטי תוך שמירה על צנעת הפרט.

 

 ועדת פנסיה

ועדת הפנסיה שלנו מורכבת מאבנר פישביין )מרכז(, סמדר אברהם ומוטי קגנוביץ', כאשר את מירב העבודה 
היישומית מבצעת סילבי פרידמן במסגרת תפקידה. בישיבות הועדה משתתף גם מנכ"ל הקהילה ובמרביתן גם 

מנהלת הכספים. בשבועות הקרובים נביא דיווח ודיון לחברים בנושא מצב קופות הפנסיה והערבות ההדדית וכן 
 המלצות לעדכון בהסדר הפנסיה.

 בהזדמנות זאת אנחנו רוצים לצרף חבר/ה נוסף לוועדת הפנסיה. -הצטרפות לוועדת הפנסיה
 ישיבות הועדה מתקיימות מספר פעמים בשנה בלבד.

יש חשיבות לכהונה שתמשך תקופה משמעותית )יותר מקדנציה אחת( ולנכונות להתעמק וללמוד את התחום 
                                                שהופך להיות יותר מורכב עם הזמן.                                                                                              

 .מי שמעוניין מוזמן לפנות אלי או לאבנר פישביין
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 פרויקט דוודי מים חמים לבתי החברים

לאחר אישור תקציב הקהילה ודיון משלים בוועד ההנהלה נחתם באופן סופי ההסכם להתקנת דוודי המים עם 

 חברת כרומגן מקיבוץ שער העמקים, שהיא החברה המובילה בתחום זה.

 מינהלת לפרויקט  המים החמים הוקמה במטרה לבצע את הפרויקט באופן המסודר והנכון ביותר.

 בשלב הראשון אנחנו מכינים יום הצגת הפרויקט חברים.

 בכל שאלה/הצעה ניתן לפנות לאיציק כהן.

במסגרת הפרויקט יוסרו מהמערכות הביתיות מוני המים החמים )כבר אין צורך במונה כי לכל בית מערכת מים 

 חמים משלו והתשלום הוא עבור המים הקרים בלבד(.

פירוק מוני המים החמים יתחיל אצל חברים/משפחות אשר להם כבר יש דוד מים חמים והם מנותקים 

 . גם בנושא זה מי שיש לו בקשות ו/או שאלות מוזמן לפנות לאיציק.הציבוריתמהמערכת 

 

 עיקור חתולים )התייחסות למכתב המתפרסם בהמשך העלון(

 חברים פנו ושאלו לגבי כמות החתולים והצעה לבצע מבצע של עיקור חתולים.

 ברצוני להשיב באופן מפורט. לאחר בדיקה עם יואש שדה הממונה על התברואה

 פי חוק רק בדרך של עיקור חתולים.-צמצום אוכלוסית החתולים בשטחי מגורים מותרת על

 מהמחיר. 528המועצה האזורית מעודדת מבצעים כאלו ומשתתפת בעלות העיקור בשיעור של 

חתולים בשנה )מחולק על פני מספר  422-באפיקים אנחנו מבצעים באופן שוטף מבצעי עיקור בהיקף של כ

 פעמים(. בכל מבצע ניתן דגש לאזור/ים בהם מסתמן שיש התרבות מוגברת. בקרוב צפוי מבצע נוסף.

 והסבר חשוב נוסף מהוטרינר האזורי:

ריבוי טבעי של חתולים )וכל בעלי החיים( הינו תוצאה של כמות המזון שהם מצליחים להשיג. באזור בו מקיימים 

פינות האכלה לחתולים צפויה עליה מהירה יותר באוכלוסיית החתולים. לחלק זוהי ברכה ולחלק זהו מטרד, 

 אנא גלו התחשבות.

 

 הפעלת קמינים

 חם ונעים בפנים, וריח חזק בחוץ. -אמצע החורף, הטמפרטורות יורדות, מדליקים את הקמין

 כדי לשמור על איכות החיים גם של הסביבה והשכנים חוקקו כללים מדוייקים ביחס להתקנת קמינים והפעלתם.

 מצורף קישור למכתב של המועצה האזורית הכולל את תקנות איכות הסביבה בנוגע לקמינים.

 /v.org.il/news/130-https://www.j.אנא הקפידו על הפעלה תקנית והתחשבות בשכנים . 

 

 שולחנות קק"ל ברחבת חדר האוכל

שולחנות קק"ל ברחבה מצפון לחדר האוכל וליד  5כדי לסייע במניעת התקהלות ובמיוחד בתוך מבנים הוספנו 

"מיץ פטל". השולחנות פוזרו במרחק זה מזה, אנא השאירו אותם כך. מזג האויר לטובתנו בהקשר זה ובמרבית 

הימים ניתן לשבת בחוץ. החברים והילדים מוזמנים לשבת בקבוצות קטנות ליד השולחנות. במקרים של אכילה 

 אנא שמרו על הניקיון ותפנו את השאריות לפחים סמוכים )הקפידו על סגירת הפחים(. שיהיה נעים וטעים.

 

 שבת שלום, אמיר כהן                                                                                                                      

https://www.j-v.org.il/news/130/
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 משולחן הקליטה
 

 בימים אלה סיים עטר גלסמן את תפקידו כיו"ר ועדת קבלה של אפיקים2

   עטר, אשר כיהן בתפקיד מעל לשנתיים, לא פורש מהעשייה הקהילתית:

 , לאחר שישב בוועדה במקביל לוועדת קבלה בשנים האחרונות.יו"ר ועדת ייעוץהוא לוקח על עצמו את תפקיד 

תודה לך עטר, על ההשקעה, על הסבלנות, על  -בשמי, ובשם הצוות וכמובן בשם כל הנקלטים בשנים האחרונות

 הרצינות ועל האחריות שלקחת על עצמך במסגרת התפקיד2

 בהצלחה בהובלת ועדת ייעוץ ובדרכך האישית

 הועדה במקומו של עטר2 וכמובן, נאחל בהצלחה רבה ליונת פינסקי, חברת הצוות, שקיבלה על עצמה את הובלת

  ועדת הקבלה היא אחת מדלתות הכניסה הראשונות בהן נכנסים המועמדים לקליטה.

תפקיד הועדה מחד, הוא לאפשר מקום נינוח להכרות עם המשפחה הנקלטת ומאידך, לתת למשפחה אפשרות 

 מקצועיים.-לפגוש בצוות מטעם אפיקים במהלך תהליך הקליטה המורכב מתהליכים חיצוניים

זהו שלב משמעותי לפני האבחון החברתי אליו מופנים המועמדים לקליטה, אשר נערך ע"י מכון אבחון מקצועי, 

 אף הוא ע"י מכון חיצוני. כמו גם האבחון הכלכלי הנערך

 

 שני צוותים המורכבים בשנים האחרונות מחבורה איכותית של נשים: בוועדה

 (, עופר רומנו)שפרשה לפני כחודש לאחר שנתיים ואת מקומה תפסה  נירה קלדניצקי, אורה אולמן, אפרת קול

 .יונת פינסקי, שירי יובל ונועם ברקן

 . אני גאה בכך שחברה חדשה לוקחת חלק בפעילות הקליטה.טל-רונית מיאת מקומה של יונת תתפוס מעתה 

 זוהי הזדמנות לומר תודה לכל אחת ואחת מהנשים אשר מתנדבות לאורך השנים תוך השקעה מזמנן וממרצן2 

 זהו אחד מבסיסי ההכרות הראשונים של נקלטים עם אפיקים, גם עבור הבנים החוזרים!

 

 בברכת הצלחה לחברות הצוות החדשות ולנקלטים החדשים,                                                            

 עמית גל אסם, קליטה2                                                                                                 

 הודעה  ממשרד מיצוי זכויות
 

 לתושבים שגרים באפיקים שלום,
-לצורך הפקת אישור תושבות לשם קבלת הנחת התושב ממס הכנסה   

 עקב הסגר אין קבלת קהל במשרד מיצוי זכויות.
 תושבים שגרים באפיקים שנה ברצף, ושבתעודת זהות שלהם מופיעה כתובת קיבוץ אפיקים.

בגוגל(. 1312, או להוריד אותו מהאתר של רשות המיסים )טופס 1312מתבקשים למלא טופס מקוון מס׳   
 

 יש לצרף לטופס זה:
. תשלום ארנונה מהמועצה.1  
בלבד. 1. הסכם שכ"ד דף 2  
)כתובת: אפיקים(. . צילום תעודת זהות 3  

 
Mashan2@afikim-k.co.il  כל זאת אפשר לשלוח לי במייל 

   
 ואני אשלח אליכם את האישור חזרה במייל.

 לסיום, עליכם לחתום על הטופס לפני שתעבירו אותו למעסיק שלכם )שכירים( או לרו"ח שלכם )עצמאים(.
 

ושמחה רק בריאות  
046754622  סילבי פרידמן , מיצוי זכויות  

mailto:Mashan2@afikim-k.co.il
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 משולחן ועדת התכנון
 

 חניות
אפיקים בחרה בהחלטת קלפי שמכוניות יחנו אך ורק בכביש ההיקפי של הקיבוץ כדי לשמור על בטחון 

 האוכלוסייה.
 על פי ההחלטה לא יהיו חניות פרטיות ליד בתי החברים )חוץ מבשכונות החדשות(.

 בקיבוץ "הישן" כמות כלי הרכב הייתה מועטה, אך עם השיפור ברמת החיים עלתה גם רמת המינוע.
 אפיקים הגיעה לשלב שהיא צריכה להתאים את מערכת החניות לכמות הרכבים שהולכת וגדלה.

חברי ותושבי אפיקים נמצאים במצוקת חניה, ומחובתנו לסדר את החניות כמו שצריך, עם אספלט וסימון 
 מסודר של מקומות חניה שיצרו סדר בשטח. 

אני שמחה שוועד ההנהלה קיבל את התוכנית של ועדת תכנון ואישר להתחיל לסדר עם אספלט וסימון של 
( חניה שגרמה הרבה סבל לדיירים.24, 42, 31, 30כל החניה שבין שכונת התמרים לשכונות ההוותיקות )בתים   

.28נמשיך לחניית פרבר וחניית בית  2022בשנת   
 ט"ו בשבט

השנה ט"ו בשבט הוא בסימן שתילת עצי צל בתוך הקיבוץ ובשיתוף עם הנוי והתרבות מצאנו שטחים 
, מסביב למסלול הריצה, ליד מרכזון הפרבר, הכלבו, הדואר, 16שזקוקים לצל כמו החניה העתידית מול בית 

 שכונת התמרים ועוד...
 מדרכות

ועדת תכנון ואגף בינוי מתכננים השנה לתקן את המדרכה בשביל הסיסם שעלתה בגלל השורשים של עץ הסיסם 
. אנחנו מודעים למצב הלא בטיחותי של המדרכה ואכן זה יטופל.10ליד בית   

 מיחזור
שימו לב שמיכל הזכוכית עבר לסילו והמיכל שנשאר מיועד לפחיות. –פינת המיחזור ליד הגלריה של ליאו רוט   

 מקווה שבקרוב נסדר שם גם פינת גזם ושילוט מתאים.
 פחים

נושא כאוב זה נמצא בטיפול כבר הרבה מאוד זמן ללא תשובות ועזרה מצד המועצה האזורית. –פחי זבל   
קיבוץ אפיקים החליט להוציא את ה"צפרדעים" הגדולים מהציר המרכזי של הקיבוץ )מבצר, מועדון חברת 

הילדים ודיזנגוף( כיוון שזה היה מפגע תברואתי ואסתטי קשה בתוך הקיבוץ )הצפרדעים בכביש ההיקפי נשארו(. 
המועצה התנגדה למהלך זה ומאז איננו מקבלים מהם מענה, תקוותם היא שנישבר ונחזיר את הצפרדעים 

 למדרכה הראשית. 
 למי שלא הבין, ריקון הצפרדעים חוסך זמן למשאית.

 אני מאוד מקווה שזה ייפתר בסוף כי מראה הזבל שגולש כל יומיים הוא מראה קשה לכולם.
 

שבת שלום,  אורית דומוביץ                                                                                                                           

 מהנעשה בבינוי ותשתיות /   איציק כהן 
 

פנסים ישנים   12נחליף כ     לאחר בדיקת התאורה בחצר הקיבוץ והחוסר בתאורה מתאימה ,   –תאורת רחוב  
על היוזמה והדחיפה לשיפור תאורת החצר ולצפריר    ברחבי הקיבוץ לפנסי לד חזקים יותר, תודה לאבי צחורי 

 על הביצוע .
צומת של שיברים וברזים אשר מכוונים את זרימת המים הקרים מקווים ראשיים לקווים "  גמלי מים = 

 הגמלים בחצר הקיבוץ .  החל טיפול מונע וצביעת כל -משניים" 
אנחנו לקראת סיום החלפת כל מוני המים הקרים בחצר הקיבוץ בכפוף להסכם   –  החלפת מוני במים הקרים 

והשאיפה היא  0202בשנת  0.18ל  0243בשנת  1.28שנחתם עם אגודת המים ,עקב כך פחת המים הקרים ירד מ 
 קוב .  5,222שווה   עם סיום החלפת כל מוני המים, שזה 0204לשנת  08לרדת לפחת של 

לסמן את פסי האטה מסביב לכביש המערכת ואת חניית הכול בו , אולם   סיימנו – סימוני כבישים וחניות
מעברי החצייה והוספנו מעבר להולכי רגל באזור   חידשנו את  ארטליסט-מופעים, ובקתות העץ

 הכולל שלט מואר לטובת ביטחון  כולנו.  אפימילק

התחלנו בצמצום שטח המכבסה , השיפוץ ייעשה בשלבים בכדי לאפשר המשך של עבודת  – מכבסת אפיקים
 בהצלחה לכולנו. –המכבסה 
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 הקורונה, אנחנו ואני
עם צאת העלון, אני מניחה שרוב החברים המבוגרים יהיו כבר אחרי חיסון שני ובחלוף עוד שבוע נוכל להתחיל 

 מחברינו! 222-הגנה לכ 358לנשום לרווחה, אם כי עדיין דרך המסכה, 

מחוסנים באפיקים( כך שיש סיכוי רב  542גם הם כבר אחרי חיסון ראשון )סך הכול  12לא מעט צעירים מעל גיל 

 שנסיים בקרוב את הסרט הזה כשאפיקים ירוקה מחוזקת ומחוסנת!

יחד עם זאת, אין הוכחה שהמחוסנים אינם נשאים ומדביקים ולכן עדיין אנחנו מחויבים כלפי הילדים והצעירים 

 לשמור על כללי התו הסגול )מסכה, ריחוק, היגיינה(.

אני מצטערת בגין אלו שאינם מוכנים מסיבות השמורות איתם להתחסן ומקווה שחיסון ה"עדר" שאמור 

 להתרחש, יגן עליהם ונקבל את האביב בפריחה ובשמחה.

מפני הנגיף(: "דרכון ירוק" יאפשר כניסה חופשית  358יתרונות המתחסנים רבים )מלבד הגנה מוכחת של 

למופעים, לטיסות לחו"ל, יפטור מבידוד, מבדיקות קורונה, יאפשר נסיעה לחופש לבתי מלון צימרים בארץ, 

 ובעיקר פגישה חמה עם בני משפחה, נכדים/סבא סבתא, חיבוקים ארוחות משותפות ועוד = שווה!

לפנינו עוד כשבוע של סגר מלא והדוק. אנחנו מנסים באפיקים להלך בזהירות בין הטיפות, לשמור מחד על חוקי 

הסגר ומצד שני לנצל את מזג האוויר הנאה ולא להרוס את המרקם העדין של חיי הקהילה ושירותיה שהצלחנו 

מבוגרים  5עזרה הדדית, התעמלות מרפסות, פעילויות הפגה, מפגשי מבוגרים של עד  –לבנות בגמישות ובחכמה 

 בחוץ, מה שנקרא סגר הרמטי נושם. 42בפנים, 

 נסיעות בריאות

 –אחד התחומים שבחרנו להשאיר בתמיכת הקהילה, למרות היותנו קיבוץ מופרט, הוא תחום נסיעות הבריאות 

. כמו כן 528הקהילה מסבסדת, חולי סרטן מקבלים על כל נסיעה מימון של  –ש"ח הוצאה לרבעון  4,222-מעבר ל

 אנחנו עוזרים בסידור נהגי בריאות והזמנת רכבים ומלווים למבוגרים.

לאחרונה אנחנו נתקלים בקושי למצוא נהגים לטובת החברים שאינם נוהגים וזקוקים להסעות, בעיקר באזור 

 ולעיתים גם לחיפה או למרכז.

לשעה(. מי שמוכן, גם אם לא על בסיס קבוע, אלא לפי היכולת, ובשעות המתאימות ₪  12ההסעות בתשלום לנהג )

 נשמח אם יפנה אלי או ישירות לדוד בריק. –)אחרי שעות העבודה למשל, או רק לפוריה/רקתי( 

 שכירת מונית יקרה ומכבידה.. –האלטרנטיבה 

 שבת שלום ובריאות                                                                                                                             

 בריאות עירית פורת, אגף                                                                                                                 

 תרופות שפג תוקפן
 לאלו מאתנו שהסגר ההולך ושב מביא בהם פרץ של "חדש ביתך"

 -מזכירה
 תרופות שאין בהן צורך, כולל פג תוקף, יתקבלו אצלי בשמחה.

 התרופות מועברות למיון מקצועי, השמשה לנזקקים או השמדה ירוקה.
 ".חברים לרפואהע"י עמותת "

 בברכת בריאות מרובה                                                           
 שירלי בר                                                                                        
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 הודעות לצרכני החשמל באפיקים
 

 שלום רב! 
 

 להלן הודעות לצרכני החשמל באפיקים מטעם חברת אורות חשמל א.ח אפיקים בע"מ )להלן החברה(:

 

התעריפים לצרכנים בכפי שפורסם בכלי  הורדתקיבלנו הודעה מרשות החשמל על  –. מחיר החשמל 4

 התקשורת, פירוט התעריפים החדשים יפורסמו בהמשך .

 

. הדף הוא 0202. בימים הקרובים תישלח החברה, לכל הצרכנים, דף עם פירוט הצריכה והחיובים בשנת 0

בהתאם להנחיות של רשות החשמל וכולל פירוט הצריכה בקו"ש, חיוב בש"ח לפי חודשים, סיכום הנתונים 

ברמה שנתית, מחיר קווט"ש ממוצע ועלות צריכת החשמל ליום. הסברים, במידה וידרשו, ניתן לקבל 

 מהחתום מטה ומאבי צחורי בחשמליה.

 

ניתן להחליף את שיטת חיוב החשמל מאחיד ביתי  0204בחודש אפריל  –. מעבר משיטת חיוב אחת לשנייה 2

מחיוב אחיד לתעו"ז ומצאו  0202לתעו"ז ובחזרה. המעבר מתבצע אחת לשנה. צרכנים שעברו בשנת 

ששיטת חיוב זו הייתה יקרה יותר עבורם מהשיטה הקודמת, ויחליטו עקב כך לעבור חזרה לחיוב ביתי 

 אחיד, יהיו זכאים להחזר כספי בגובה ההפרש השנתי. החזרים אלו הם חד פעמיים ואחרי שנה אחת בלבד. 

 .05/1/0204הוראות, בכתב, על טופס של החברה בלבד,  לשינוי שיטת החיוב ניתן להעביר לחברה עד ה 

 טפסים ניתן לקבל במשרד בינוי ותשתיות, אבי צחורי ובדוא"ל מהחתום מטה.

 מומלץ: לבדוק את הנתונים עם אבי צחורי בחשמליה לפני קבלת החלטה.

 

 איציק כהן                                                               

 ים אורות חשמל אפיק                                                                                                                 

 
 מהנעשה בענף הנדל"ן

 

הביאה עמה אתגרים משמעותיים אך מאידך גם הזדמנויות להתפתחות אשר ארחיב לגביהן בסיכום  0202שנת 

 השנה באחד העלונים הבאים.

 כיום מתבצעים מספר פרויקטים מטעם הענף ברחבי הקיבוץ:

המבנה ששימש עד לאחרונה את הקייטנות של כלביית אפיקים, עבר שיפוץ והסבה  – הסבת מבנה בית איילה

 דירות נוספות קטנות יותר לזוגות\בודדים. 0דירות המיועדות למשפחות עם ילדים ו 0לדירות מגורים. במבנה 

הסככה תעבור שיפוץ והתאמה לחללים נפרדים להשכרה. הסככה  –הסבת מתחם הסככה המזרחית לכלבו 

 חללים להשכרה אשר צפויים להתאכלס בקרוב בשוכרים מתחומי תעסוקה שונים. 0-2מיועדת להכיל 

שטח המכבסה יצומצם במסגרת תכנית התייעלות לחלקו הצפוני של המבנה והחלק  –צמצום שטח המכבסה 

הדרומי שמתפנה עובר שיפוץ והתאמה לכניסה של שוכר. המכבסה תמשיך לפעול באותה מתכונת על שטח קטן 

 יותר ובעלויות תפעול נמוכות יותר וחלקו השני של המבנה יניב הכנסה מדמי שכירות שיתקבלו.

בימים אלו מתבצעות עבודות פינוי וניקיון במבנה לאחר יציאת השוכר הקודם                       -מבנה "מכון הדבק"  

 )דוריס באר לשעבר( והמבנה צפוי לעמוד להשכרה מחודשת בשבועות הקרובים.   

 

 בשל העבודות המתבצעות, הציבור מתבקש לנהוג בזהירות בקרבת המבנים הללו2

 

צ'רלי וצוות ההשכרות, איציק ואגף בינוי ותשתיות, אורית   -  אבקש בהזדמנות זו להודות לשותפי למלאכה

 וועדת תכנון, אמנון טל על הפיקוח ודקל מנחמי וצוות משרדו על הטיפול המשפטי.‘ דומוביץ

 ימנכ"ל נדל"ן עסק –גל אולמן                                                                                                                                
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 תרבות אפיקים
  :0202מה קורה בתרבות אפיקים 

 
נועה בר חושן, סילבי פרידמן ועדי  –תרבות אפיקים  מקבלת ליווי צמוד מוועדת משנה ועד הנהלה שחברות בה 

נחושתן. ביחד עם מנכ"ל הקהילה, אנו יושבים פעם בחודש לישיבות וחושבים יחד איך אפשר לקדם את התרבות 
 ואת מבני התרבות באפיקים.

 אחד הרעיונות שהוחלט עליו לאחרונה והוא הבסיס להבנת רצון הקהילה, היה להוציא 
ומה חשוב לכם. התשובות  –כדי להבין איך אתם רואים ומגדירים את התרבות באפיקים  -  סקר צרכים לתרבות

 .0204שלכם יילקחו בחשבון להכנת תוכנית העבודה השנתית לתרבות  
התייעצתי עם רכזות תרבות בתנועה הקיבוצית, עם רכזי תרבות ארציים, עם  –במשך כחודש הכנתי את הטופס 

הטופס הפך לטופס  מעיין פלג וועדת תרבות ונשות צוות וועד המשנה, עם המנכ"ל  ועוד יועצים מניסיון ובעזרת 
לטופס פיזי. הטופס פורסם  דרך המדיות השונות ובתיבות הדואר לגמלאים.  כנרת טל לוכטר מקוון ובעזרת 

נשים שהשיבו עד היום  על הטופס הפיזי או על הטופס המקוון, דעתכם חשובה ואנחנו נתייחס להצעות -תודה לא
 מופיע במקומי, אפשר לקחת טופס פיזי ממשרד התרבות. -המעניינות שהועלו. הלינק לסקר 

 

  חדר מוסיקה:
 תודה לרוני נתיב ולמשפחתה על תרומת פסנתר לחדר מוסיקה. 

מחסן במסגרת התייעלות כללית שאני מקדמת בתרבות יחד עם וועדת המשנה של וועד ההנהלה בחודש הקרוב, 
יעבור לחדר )עם תנאים טובים יותר( נוסף וסגור בחדר המוסיקה ליד הפרבר ואני  תיבות הדואר של התרבות 

 שמחה על כך.
החברים המשתמשים בו, משתפים  –חדר מוסיקה )בבניין הארכיון הישן( מתנהל היום כחדר שיתופי לכל דבר 

 ביניהם שימוש בכלי נגינה שהביאו מהבית, שומרים על הניקיון ועל תקינות כלי הנגינה. בחסות תרבות אפיקים.
 

חנה פלד פנתה אלי בהצעה להוציא סיור לרמת הגולן.  – סיור ברמת הגולן בעקבות הסידרה "שעת נעילה"
במלחמת יום כיפור.  488פניתי אל ניר עתיר בבקשה לספר את סיפור הקרבות ברמת הגולן, הסיפור של חטיבה 

 כשהסגר יגמר נודיע על תאריך ושעה ופרטים נוספים במידת הצורך. – פותחת הרשמה לסיור
 

 :תערוכות ציורים/צילומים קבועות במועדון עינב
עוד רעיון שדיברתי עליו מהרגע שהכרתי את מועדון עינב, קורם עור וגידים.. תערוכה קבועה במועדון, של אומני 

 .לחצי שנה הקרובהאפיקים. נתחיל עם תמונות של טלה צימרמן שייתלו בשבוע הקרוב במועדון עינב 
טלה לא ידעה על הרעיון והציעה את ציוריה לטובת הכנסת "צבע" למועדון. כמובן שמיד הסכמתי. תודה לטלה 

 התמונות.צימרמן על הנכונות והרצון. תודה ללירן מורד שיעזור לנו לתלות את 

 0202אפיקים  -ומעלה )ללא ילדים(  02טיולים למבוגרים מגיל 

נכניס השנה כמה סיורים )טיול יומי אחד בחודש(  כולל הסעה  – 0204בתוכנית העבודה של תרבות אפיקים 
                              מסודרת לכל מיני מקומות מעניינים בארץ.                                                                                        

 . בהשתתפות כספית של המטיילים
 בכפוף להנחיות הקורונה.מדגישה שאלו לא טיולים "חופשיים" בטבע, אלא טיולים למוזיאונים, אומנים ועוד... 

 (02)מעל גיל  צעירי אפיקים

 התחיל שת"פ מעניין בין תרבות אפיקים לצעירי אפיקים.  0202לשמחתי הרבה ...בחנוכה 

 חבר'ה מאוד נחמדים בשם: יותם עתיר, נעמה נגר, עמית ניר ויזהר אברהם. 1שיתופי הפעולה התחילו בזכות 

שנים בתרבות אפיקים ואני מאוד שמחה שהם קורים.  מזמינה  1אני מחפשת כבר  –שיתופי פעולה כאלה 

 לנתינה וקבלה. –צעירים נוספים להיות שותפים לשינוי ולעשייה 

שיתופי הפעולה עם הצעירים ממשיכים באירועי ט"ו בשבט המתוכננים לציבור ואני רוצה להקדים 
 ולהגיד תודה למארגנים ולמשתתפים הצעירים2
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 בנושא: חינוך סביבתי  יתקיימו בכפוף להנחיות ובהרשמות מראש2 0202אירועי טו בשבט 
 

-מוזמנים לשלוח תמונות שצילמתם רק בתוך אפיקים, של עצים ופרחים וא – נשים-תערוכת צילומי טבע וא
 נשים או ילדים ששמם קשור לטו בשבט.

 הצילומים יודפסו על קאפה או קנבס ויוצגו על קיר חיצוני שבוע ימים, עם שם הצלם/ת. 
 .04.4-בסוף התערוכה, הצלמים יקבלו את התמונה. איסוף תמונות עד ה

osnatbezman235@gmail.com 1311113-251    
 

 
 ה? Zמה השתנה החג ה

 שכולם מוזמנים להירשם לסדנאות ולנטיעות 
 

מוקדים שונים ברחבי הקיבוץ וכדי לחלק את האנשים בין  42-השנה אנחנו נוטעים עצי פרי ועצי צל ב - שימו לב
 המוקדים, אני חייבת לעבוד עם רשימות מסודרות.

  9494494-209שלחו לי בבקשה הודעה רוצים לנטוע עץ באפיקים בט"ו בשבט? 
  –רוצים להשתתף בסדנת יצירה בנושא חינוך סביבתי 

 שלחו לי בבקשה הודעה ובהודעה תכתבו כמה אנשים/ילדים  נרשמים לסדנה2 
 

 2 סדנת "מכניסים צבע לחיים" או "אמץ ארון"2
 עם אסיה לשם2צביעת ארונות חשמל בעזרת שבלונות   

 תלוי במזג האוויר2 22.4.04או בשבת  02.4.04תתקיים בשבת 
 
 עם נטלי פלד עציצים מבקבוקים ממוחזרים -2 סדנת מיחזור 0

 בהמשך222 -פרטים נוספים ודוגמאות ליצירה  43:22במועדון עינב בשעה  -יום שני  05.4.04תתקיים ביום 
 

 טיול אופניים לזכר יהודל'ה ליש בהנחיית צפריר פינסקי 
 , תלוי במזג האוויר ובהנחיות2 פרטים בהמשך222 2222202או בשבת  0222202יתקיים בשבת  

 
  20:22בשעה  0422202ביום שישי  -נטיעות

 כך הולכים השותלים
 רון בלב ואת ביד

 מן העיר ומן הכפר
 מן העמק, מן ההר

 בט"ו בשבט2
 

אך  –לא צריך להירשם אליהן  – סדנאות מיחזור  שונות שתוכלו להסתובב ביניהן 0יתקיימו  –בזמן הנטיעות 
  –ילדים ומדריך )או יותר(  3בזמן הפעילות יוכלו לעמוד ליד השולחן 

 בכפוף להנחיות:

 בליווי טל צ'וינס ויותם עתיר.סדנת שקיות ריח מצמחי בר: . 4
 
 בליווי יזהר אברהם ונעמה נגר.2 סדנת משקפות צבעוניות מגלילי נייר: 0

 עמית ניר ולי קול. –פיתות בטאבון 
 פרטי מיקום הסדנאות והפיתות יפורסם בהמשך...

 
 02022גן נוי, על הכנת תוכנית ושיתוף פעולה לנטיעות  –וועדת תיכנון  ויואש שדה  –תודה לאורית דומוביץ' 

 תודה לצוות גן נוי על העזרה והכנת השטח: יואש שדה ,הילרי דובדבני, הרן ברונטמן ועלי שדידה.

תודה לאסיה לשם, נטלי פלד, טל צ'וינס, יותם עתיר, יזהר אברהם, נעמה נגר, עמית ניר ולי קול על ההירתמות 

 לעזרה והפקת החג.

 

 שפע של חג שמח 

 0202תרבות אפיקים 

mailto:osnatbezman365@gmail.com
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  בריכת אפיקים:
 

אנחנו נמשיך לשמור על מים כחולים ונקיים בבריכה במסגרת טיפול חורף, עובדים יחד על תוכנית  0204בחורף 

 מהודקת ונכונה לאפיקים בנושא איזון תקציב הבריכה ומשדרגים את המתקנים בבריכה לקראת העונה הבאה. 

 כל זה ועוד הפתעות 22 יאפשרו לנו לתת את השירות לקוחות הכי טוב בעמק הירדן2 

 תמליצו לחברים שלכם מהעמק,

  מנוי אצלנו ותהיו השגרירים של בריכת אפיקים2 -לעשות השנה 

 תודה ונתראה בעונה הבאה.

 0202צוות בריכת אפיקים 

שולחנות לרווחת האוכלים מחוץ לחדר האוכל. 
 צילמה: מאיה אשכנזי

 אנו מודיעים על פטירתו של בן אפיקים

 ליאור ייני ז"ל
 בנם של פנינה וחיים ייני

 3בן מחזור 

 קיבוץ אפיקים משתתף בצער המשפחה
 יהי זכרו ברוך

 אנו מודיעים על פטירתה של בת אפיקים

 רות אליצור )רוט( ז"ל
 אחותם של שלמה וליאו רוט

 4בת מחזור 

 קיבוץ אפיקים משתתף בצער המשפחה
 יהי זכרה ברוך

בית אפיקים משתתף באבלה של                               

 מיקי מרימסקי ומשפחתה

 על מות אמה 

 אדית פולנר ז"ל

 יהי זכרה ברוך!
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 הפעמון של מגדל המים
 

שמתם לב לפעמון, ליד מגדל המים שלנו? לבקשתה של אורית דומוביץ' )תכנון( איציק כהן )בינוי ותשתיות( דאג 

 )אדום כמובן(!שיחדשו את צבעו של הפעמון, ובשבוע שעבר עלי צבע את הפעמון בצבע הנכון 

 
 מה הסיפור של פעמון הברזל שליד מגדל המים? –למי שמכיר )ואולי שכח( ולמי שעדיין לא שמע 

 "אורח החיים והתרבות החומרית בקיבוץ אפיקים בשנות השלושים והארבעים"בארכיון מצאתי בחוברת 

 תיאור מפיו של שמואל לולב: 4388שיצאה בשנת 

"..."מטיל־ברזל" ליד צריף האוכל, ואח"כ צינור ברזל שנתלה על עמוד ליד מגדל המים. )אורכו כמטר, קוטרו                           

 ס"מ(. 42-02

צלצוליו ע"י מכות במוט ברזל, העירו את החברים לעבודה בבקרים )לא היו שעונים אישיים(. הפעמון שימש גם 

 גם לארוחות צהריים. –לקריאת הציבור לאסיפות ולארוחות ־ערב; בשבתות 

 , כשהוקם מכון הקיטור, הוחלף הצלצול בצפירת־ קיטור, להשכמה בלבד.4323-ב

 היו שהתנגדו לצפירה בגלל אופייה ה"חרושתי", לעומת נועם צליליו המתכתיים של "הפעמון".

 הפעמון המשיך למלא את ייעודו בקריאה לארוחות ולאסיפות.

 ."4314-ארועי ־התקשורת הללו בוטלו עם חנוכת חדר האוכל הבנוי ב

 

 מזיכרונותיהם של חברים:

בנוסף להשכמות, לקריאה לארוחות ולאסיפות, שימש הפעמון להתרעה כשהיו יריות בזמן המאורעות. כשנשמע 

צלצולו כל חבר ידע לאן הוא צריך ללכת. כשהתחילו בבניית המקלטים הפעמון היה מזעיק את החברים 

 למקלטים, בהדרגה איבד את תפקידו זה. 

תפקיד רציני היה לו גם כשחלילה פרצה שריפה, הפעמון הזעיק את החברים לכבותה. באין כבאיות החברים 

 באו עם דליים, דליי המים היו עוברים מיד ליד וחוזר חלילה, עד אשר כבתה האש.

 

 מתוך הספר "הביתה" של אסף ענברי:

"... צינור ברזל שמנמן נצבע באדום ונתלה על עמוד ליד המגדל 

 כתחליף משופר לפעמון ההשכמה הקודם. 

לאף חבר לא היה שעון על ידו או שעון מעורר בצריפו, כי שעון הוא 

רכוש פרטי. שעון הטוצ'קה עמד בביתן השמירה, והשומר התורן, 

שניגש על פיו להעיר בשתיים בלילה את הנהג היוצא לחיפה עם כד 

חלב וחבילות של ארגזים פרושים, חיכה עד ששני המחוגים התלכדו 

למטה, ואז הלך להכות בצינור שליד מגדל המים, ואחר כך עבר בין 

 חדריה של מרכזי הענפים והקיש על חלונותיהם..."

 

כמה יפה וחשוב שהפעמון נשמר מימי בראשית, תזכורת וזיכרון 

 לימים עברו.

 תודה לאורית, לאיציק ולעלי על חידוש הפעמון.

 ארכיוןמאיה אשכנזי,  



16 

 

 יוזמת הורים: ריאיון עם עמית גל אסם -קורונה 
 
 2התחברתן ארבע אימהות על מנת להוציא לפועל יוזמה למען ילדיכם2 מהי היוזמה?2

ספרית, אחת מנגזרות הקורונה, בה הסתבר שביה"ס יכול להקצות לכיתה ו' ) של -לאור המציאות הבית

החלטנו  -ילדינו( רק שלושה ימי לימודים והשאר למידה מרחוק ויום נוסף בהובלת החינוך המשלים 

לקיים תכנית שנקראת "ימי שני העליזים" בהובלת ההורים. למעשה בנינו תכנית לשלושה חודשים 

שבמסגרתה הילדים ייפגשו כל יום שני לשלוש וחצי שעות פעילות. יום לימודים חווייתי בעזרת 

מתנדבים, כאשר המתנדבים הם הורי הכיתה שנתנו את הסכמתם וגם אנשים חיצוניים, שאינם הורים 

 מהכיתה. המארגנות, כולנו אימהות מאפיקים, מאיה אשכנזי, עדי נחושתן, נעמה ענברי ואני.

 

 2 מה הביא אתכם לצאת עם היוזמה הזאת?0

הילדים שלנו. התסכול  מהמצב. מצד אחד אנו חיים במרחבים אין סופיים ומצד שני תלות בהגבלות 

מטעם משרד החינוך ומשרד הבריאות. כתוצאה מכך החלטנו לקחת על עצמנו להעשיר את הילדים בדרך 

 נוספת ולהרחיק אותם  מהמסכים.

 

 2 מה המטרה של התכנית?2

המטרה למקסם את היכולות שיש באפיקים, את המרחבים, את החלק החברתי שכל כך נפגע ואת ההון 

האנושי שעומד לרשותנו. בהתחלה חשבנו לעשות זאת רק עם ילדי אפיקים, אבל לבסוף פתחנו את 

הפעילות לכול ילדי הכיתה, ואכן הגיעו  ילדים מעין גב, מדגניה, אפיקים ובית זרע. ראינו ביוזמה גם 

 הזדמנות לחיבור עם הקהילה.

 

 2על פי תכננתן והחלטתן מה יהיה תוכן הימים הללו? 9

עשינו סיעור מוחין. חשבנו מה אנחנו רוצות שיהיה תכנם של "ימי שני העליזים", ערכנו רשימה של 

הנושאים אפשריים והמועדפים על ידינו, ורשימה של מתנדבים. לאחר מכן פנינו למתנדבים והתאמנו 

בינם לבין הנושאים, כל אחד על פי תחום עיסוקו ומידת הסכמתו, וכך בנינו את המאגר והתשתית. 

ההיענות של המתנדבים הייתה מאוד מרשימה. הנושאים שעלו וחלקם כבר יצא לפועל הם: הגנה 

עצמית, קבלת השונה, ספורט ומשחקי כדור, פילטיס, משחקי קופסה בספריה, טיולים בטבע, כישורי 

 שלבים,  הכרות עם סיפורי נוסטלגיה, מיניות בריאה ועוד. 1-חיים, גרפיטי, קורס עסקי ב

 

 2 איך התקבלה התכנית אצל הילדים ומה מידת השיתוף הפעולה מצידם?0

הילדים נהדרים. הם מגיעים עם רצון ומשתפים פעולה. גם המשוב בבית ההורים הוא חיובי. יעל גלסמן 

מחנכת הכיתה אף היא קבלה משובים חיוביים מהילדים. רוב ילדי הכיתה מגיעים, גם מהקיבוצים 

 האחרים.
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 2 מעבר לקורונה ולסגרים ומציאות ההזויה שנקלענו אליה, מה התובנות שלכם מהעשייה הזאת?6

אנחנו מאוד נהנות ושמחות על האפשרות להיעזר בהון האנושי, במרחבים, בשטחים הספורטיביים, 

בטבע ובמבנים. מאוד מחמם את הלב לראות את ההיענות של האנשים. מצד אחד יש רצון לתרום ומצד 

שני מקבלים הרבה מהנתינה והנכונות. אנחנו, האימהות המובילות רואות את הילדים שלנו בסביבה 

הטבעית והמבט מן הצד הוא עוד פן, שפעמים רבות, לנו כהורים, הוא חסר. אני חושבת שיש חשיבות 

למעורבות הורים, במידה ובהסכמה כמובן, מה שלא מובן מאליו. גם בהיבט של דוגמה אישית לילדים  

וגם בהיבט של התנדבות ונתינה. הילדים נחשפים ללימוד בלתי פורמלי שמנוהל על ידי ההורים, ובדרך 

 רוכשים ערכים נוספים  לאלו הנרכשים בבית הספר שהוא יותר ממוסד ובמסגרת החמ"ש.

 

 2 מה מידת השיתוף עם ביה"ס והחמ"ש?4

יש שיתוף פעולה מלא. הוא בא לידי ביטוי בכך שנוצרה הסכמה שביום הזה לא תתקיים למידה מרחוק 

 ש.“ובנוסף הסכמה לשימוש במתקני ביה"ס כדוגמת מועדון חברת הילדים ומרכזון החמ

 

 2 לסיכום?8

אני שוב אומרת, התקופה הזאת מזמנת לנו אפשרויות בלתי אמצעיות משום שהיא מובילה אותנו 

לחשוב מחוץ לקופסה ונותר לנו רק לברך על זה שהצלחנו לממש את היוזמה, על רוח ההתנדבות ועל כך 

שהילדים שלנו מקבלים את כל הטוב. ברצוני כמובן להודות למתנדבים ) הורים בכתה ושאינם הורים(            

כל אחד על  -ליעל גלסמן מחנכת הכיתה המופלאה, לביה"ס ולניצן שפירא מנהלת החינוך המשלים 

 תרומתו.                                                 

 שמעה וסכמה עפרה
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 חברים שואלים, מוחים ובעלי תפקידים עונים
 

 לחברים שלום

לפני מספר שנים ביטלנו את ה"מזכירות" וחילקנו את תפקידה ל"הנהלת הקהילה" לניהול השוטף של 

הקהילה ול,וועד הקהילה" שאמור לעסוק בשינויים בחיינו שיאפשרו להתמודד עם הדרישות העתידיות.                                      

2                                                                                                             ננסה לסכם את מחצית השנה האחרונה

מספקת במידה הנדרשת את שירותים לחברי הקהילה וגם דואגת לפרסם בעלון דו"ח  הנהלת הקהילה

                                                  על פעולותיה והחלטותיה                                                                                                        

.כבר חצי שנה לא מפרסם הוועד בעלון  את הפרוטוקולים  לגבי וועד הקהילה המצב שונה

מישיבותיו .לכן איננו יודעים במה הוא עוסק. מהאפשרות  היחידה שיש לנו הנה לראות מהן תוצאות 

                                                       פעילותו.                                                                                                                     

כיום הנם:                                                                                  הנושאים החשובים שבהם הוועד אמור לעסוק

                                                                     א. קליטה                                                                                                                     

                                                        ב. שיוך.                                                                                                                     

                                               ג. בית הספר.                                                                                                                 

הפעילות היחידה שנעשית הנה בקליטה לבנייה חדשה. זה לא נותן פתרון לכך שלמרבית בנושא הקליטה 

הבנים שרוצים להיקלט אצלנו אי ן האמצעים לרכוש בית חדש אולם מרביתם  יכולים ורוצים לרכוש 

                                                                   דירה בבתים הקיימים.                                                                                                          

לפי תקנון הקליטה שאישרנו בזמנו ועדיין לא שונה אין כל סיבה שתמנע מהם להקלט אולם וועד 

הקהילה מונע זאת מבלי שהסביר לציבור את הסיבה לכך.. התוצאה הנה שבמקום שנקלוט כעשר 

משפחות בשנה ונגדיל את מספר החברים בעשרה כל שנה. קלטנו בתשע שנים כעשר משפחות. התוצאה 

הנה  שמספר החברים עברו מגיל העבודה פחת בשמונים והגענו למצב שמעל למחצית חברי אפיקים הנם 

                                         גמלאים.                                                                                                                      

אנחנו עוסקים כבר תשע עשרה שנה . השקענו מיליונים בעיסוק בכך  נאמר לנו שכל בנושא השיוך 

   המהלכים הנדרשים לשיוך הסתיימו. לא ברור לנו מדוע השיוך אינו מבוצע.                                                            

לפני למעלה משנה התבקשנו לאשר את העברת השטח המיועד לבית הספר לרשות  בנושא בית הספר

המועצה האזורית כדי שיוכלו לתכנן ולהקים שם את המבנים החדשים. נאמר לי שיניב ביקש למנוע את 

העברת שטח הכלבייה לאחריות המועצה והוועד לא קיבל את דעתו. אם הדבר נכון מדוע לא מביאים את 

הנושא להחלטת ציבור החברים. נאמר לי שיש הצעה במועצה האזורית לבטל את בית הספר באפיקים 

ולהעביר את ילדינו לבתי ספר אחרים. אם הדבר נכון האם יתכן שיש קשר בין הצעה זו לעצירת המהלך 

                                                                         אצלנו.                                                                                                                       

העליתי כאן את שלושת הנושאים שללא טיפול מהיר בהם לא יהיה סיכוי לאפיקים להתקיים כישוב 

קיבוצי. חברים תתעוררו ותלחצו על וועד שיפעל במהירות בשלושת נושאים אלו.                                                        

 רודיק לוין                                                                                                                        

                                                                                                                                                                             

בעלון האחרון פורסמו פרוטוקולים של ישיבות וועד הקהילה. כנראה לא במקרה לא פורסם אף נ2ב   

פרוטוקול מישיבות שעסקו בנושא הקליטה ובית הספר. כנראה שיש מה להסתיר מהציבור את הדיונים 

 בנושאים אלו שהם החשובים ביותר לעתיד אפיקים.
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המראה הישיר והבלתי אמצעי, עיניים הרואות באופן ישיר את הנעשה, טובות יותר מהתרשמות מ"כלי 
 "הטבלה לא משקרת"2או כמו שאוהדי מכבי נוהגים לומר לאוהדי הפועל:  '"שני

  
 שבת שלום                                                                                                                                                              

 אמיר רומנו                                                                                                                                        

 לפניכם מוצג הניתוח של הדיונים:

 נושא הישיבה
מספר הפעמים 
 שעסקו בנושא

 20אחוזים מתוך 
 ישיבות

 הערות

תוכניות עבודה 
 ותקציבים

4 118 

ועד ההנהלה העביר את 
תוכניות העבודה 

והתקציב של השנים 
 0204-ו        0202

 018 9 קליטה

ישיבה אחת מהארבע 
עסקה בנושא קליטה 

 לאורך כל הישיבה

   028 2 שיוך

   028 2 ניהול קהילה

   428 0 חינוך

   428 0 ביה"ס

פרויקט דודי מים 
 חמים

0 428   

מורשה -טכני
 חתימה ועוד

0 428   

   18 2 צבר

   18 2 דוחות כספיים

הכרות ותאום 
 ציפיות

2 18   

   18 2 קורונה

 דיווחי יו"ר ומנכ"ל נמסרים בכל ישיבה ופרוטוקולים מאושרים בכל ישיבה עוקבת

 טוב מראה עיניים מהלך נפש, אין טוב ממראה עיניים
 

מקריאת הכתבה של רודיק, ניתן להסיק כי הוועד לא עוסק בנושאים החשובים )לדעתו( בתכיפות 
 הרצויה ובסיכום דבריו הוא אף מעודד את החברים "ללחוץ" על חברי הוועד לפעולה בנושאים הנ"ל. 

הפרוטוקולים של הוועד במתכונתו  45-בהמשך לטענותיו, חזרתי לבחון את נושאי הישיבה המופיעים ב

(, שאגב, את כולם, ניתן להשיג לעיון במזכירות, בארכיון, בקהילנט, ועל 44-05-0202הנוכחית )ישיבות 

 גבי לוח המודעות במזכירות.
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 לוועדת תכנון מכתב
 

 שלום רב!—לאורית  דומוביץ', חברי ועדת תכנון
 

 פסל התרנגול –כיכר התרנגול 
 אבקשכם לבחון מחדש את החלטתכם על הצבת פסל התרנגול במקום אחר.

 הפסל הוצב לפני כמה שנים בכיכר המיועדת לדיירי שכונת הכ"ח, דיזנגוף ושכונת הנוער.
 בשעת חנוכת הכיכר הוצב הפסל באירוע ט"ו בשבט, נגזר סרט והתרנגול הוצב במקום, לרווחת תושבי הסביבה.

מאיזו שהיא סיבה, לאחר שיפוץ הפסל, הוחלט להציבו זמנית ליד הבית הלבן, ובהמשך להעבירו לגבעה מול 
 מועדון עינב.

 וזה למה? מדוע לא יוחזר התרנגול למקום שנקבע לו לפני שנים? 
גם דיירי השכונות ראויים שיהיה כיכר עם תרנגול בסמוך אליהם. יש כיכר ושמה "כיכר התרנגול", אז מדוע צריך 

 להעבירו למקום אחר?
 למיקום המקורי והראשוני. –כולנו נהנינו מהמיקום שלו ומגיע לנו שהתרנגול יחזור למקום הראוי לו 

 לכן אני פונה )ועוד חברים רבים( לשקול שוב את ההחלטה ולהחזיר עטרה ליושנה. 
 כשמו כן הוא. –בכיכר התרנגול  –נשמח לשמוע את "קריאת התרנגול" שוב במחוזותינו 

 -ובנימה אישית יותר
תודה לאורית, לאיציק, ליואש ולחברים נוספים שמשקיעים זמן, מחשבה ויוזמה להביא את החצר שלנו להיות 

ההחלטות מתבצעות לטובת כולנו  –מושלמת, בזמן הזה. החצר נראית נפלא, נקייה, מסודרת, ירוקה, והעיקר 
 ולטובת הסביבה.

 תמשיכו כך, המקום נראה נפלא.
 מר הלחמיבברכה, ת                                                                                                                        

 ים נוספיםבשם חבר                                                                                                                         
 

 תשובה
,  ביתה של הפסלת שיצרה אותו, נעמי בקר ז"ל, במקביל 13במקור, פסל התרנגול עמד מאחורי מאחורי בית 

 לכביש המערכת בין חורשת האורנים.
נוער מכוונות טובות ואכפתיות לסביבה.-כ"ח-פסל התרנגול עבר לצומת דיזנגוף 2002בשנת   

עם השנים הצומת נהפכה להיות מוזנחת ולא מטופלת, מלאה בקוצים, שיחים שכיסו את התרנגול ומאחוריו 
 מבנה המרכזייה השחור מגשמים,

 כל אלה כיבו את התרנגול מגדולתו וכבר אי היה אפשר לשמוע את קריאותיו...
צוות נראות חצר וועדת תכנון, ראו לנכון להחזיר לעבודת האומנות הנהדרת הזו ולפסלת את הכבוד הראוי 

 ולהציב אותו במרכז מבני הציבור של הקיבוץ, מקום מרכזי שעוברים מולו כל יום חברים רבים ואורחי הקיבוץ.
ברור לנו שהצומת שכתבת עליה צריכה לעבור טיפול בנראות שלה ואכן אנחנו מטפלים בזה ומתכננים לשים שם 

 פסלים חדשים בהמשך.
 מכבדת ומעריכה את מה שכתבת, כל שכונה באפיקים צריכה שתהיה לה צומת יפה ואכן זה יטופל בהקדם.

דומוביץ אורית                                                                                                                              
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 בחצר האחורית שלי
 לפני כשבועיים מצאתי את גור החתולים השני שנרקב בחצר האחורית שלי.

נכון, יותר מנומס לומר "מת", אלא שהוא , )או היא(, חיפש מקום מסתור ונשאר שם , כנראה מחוסר אונים, 

 ואז הריח הסגיר את מותו, כפי שזה היה עם הגור הראשון.  

 לפני שנה מצאו כך את מותם כמה גורים בדירה הסמוכה.

האמא, ג'ינג'ית נחושה ואמא טובה , שהמליטה כבר הפעם הרביעית בחצר שלי )שזה בלבד תענוג מפוקפק( לא 

 אוהבת אותי.  אני דווקא מעריכה את הנחישות שלה בטיפול בגוריה.

אחרי שהראשון נפח את נשמתו התעצבנתי והלכתי במדרכות אפיקים להחתים אנשים על עצומה לעיקור 

שיטתי ומסודר על ידי הקיבוץ.  הרבה חברים נענו לי )אחרי מאה הפסקתי להחתים כי זה מדגם גדול מאד 

 יחסית לאוכלוסיית המקום(. הסתבר לי שרבים מהחותמים סובלים אף הם מריבוי החתולים בסביבתם.

מלבד העובדה שהחתולים פולשים לשטחי מחיה של אנשים יש לזכור : זו אוכלוסייה גדלה והולכת שאינה 

מחוסנת. אוקיי, הם לא מעבירים קורונה אבל: כלבת )נדיר  אך מסוכן מאד(, שרטת חתולים, ויש עוד 

 שמחות .אפשר למצוא בוויקיפדיה.

 בכמותם הנוכחית,  החתולים הם בעיה תברואתית ויש לטפל בה בהקדם .

ובינתיים בחצר האחורית שלי, שני הגורים האחרים שרדו. ובבוקר מקדמים אותי רק מראה  של נוצות מציפור 

 שהחתולים פירקו בלילה, וריח שתן. 

 בקטנה .

 שלומית לביא                                                                                                                         

 

 הפתעה  ,הפתעה
 במחלבת חלב ודבש

 
בכל יום ראשון  הגרלה שבועית

 תתבצע הגרלה בין קוני המוצרים 

 .₪05של חלב ודבש מעל 
 הזוכה יקבל פלטת גבינות 

  .ממוצרי חלב ודבש

  ,מוזמנים לבוא

 .לקנות ולהצטרף להגרלה
 

 מחכה לכם
 בר שדה
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 האקוודוקט
 

רבים מבני אפיקים מכירים את האקוודוקט מילדותם ונערותם, גם אם לא בקרו אותו בשנים האחרונות. 

כילדים טיילנו לשטחים ממזרח לכביש הראשי ואי אפשר היה לדלג עליו. כילדים צעירים  האקוודוקט נראה לנו 

גבוה, ענקי. כשקצת גדלנו  ועבדנו בכרם, בתקופת הבציר, תמיד חלפנו מתחתיו. לעובדי הבננות  הצעירים 

והמבוגרים, היה האקוודוקט  ועודנו, כנראה נ.צ מרכזי שאי אפשר לא לפגוש בו. בחגי שבועות, כאשר הבאת 

הביכורים נערכה בשדות, לא דלגו על מרכיב התפאורה הנפלא הזה והקימו את בימת הביכורים  בצילו ובמרחק 

יקים לא פעם ולא פעמיים רחצו במימיו ובמי התעלות שיצאו ממנו.. היום ‘מה ממנו.  כשהפסיק לפעול, הבננצ

הוא עומד מיותם ועלה לכותרות בגלל הקריסה המשמעותית של חלק ממנו.  צלמים רבים כבר נמשכו והנציחו 

 את מראהו.

              עפרה                                                                                                                                          

      

                          

 מוטי קומרוב מספר על תולדות האקוודוקט                                                                  

מהם נהרסו כמעט כליל זה מכבר. היחידי שנשמר כמעט  0אקוודוקטים.  2נבנו בעמק הירדן  12-וה 22-בשנות ה

 הוא האקוודוקט שבשטחה של אפיקים. )ברובד(. 4310לכל אורכו, ונבנה בשנת 

 אך גם באקוודוקט זה כבר ניכרים היטב סימני הזמן. 

אנשי מקצוע שבדקו אותו גילו שבקטעים מסוימים, התפוררות הבטון, חשיפת הברזל והקורוזיה, ושדרת 

 העמידו בסכנה את יציבות המבנה. –הברושים הסמוכה 

 ידידי יפה ואודי צרי, הפצירו בי פעמים רבות שאתגייס לשימורו בטרם יתכלה.

 
 היה לי ברור שפרויקט בסדר גודל כזה לא יבוצע רק ע"י אנשים חדורים רצון טוב, 

 ויש לגייס לכך את המועצה לשימור אתרים.

פניתי לעידן גרינבאום ראש המועצה האזורית ולעמרי שלמון, ראש המועצה לשימור אתרים, והם ניאותו להטות 

 שכם. 

,  בהשתתפות עידן גרינבאום ועמרי שלמון התחייבה המועצה האזורית לגבש פרוגרמה למיזם 0202בינואר 

השימור, ולשלב בו את שביל האופניים העובר בסמוך. והמועצה לשימור אתרים לעשות סקר הנדסי והערכת 

 עלויות.

מאגודת מהנדס המועצה לשימור אתרים, קונסטרוקטור, אריק ראובני  -נפגשנו ליד האקוודוקט  0202ביוני 

 " שאמורים להיות  שני גופים מרכזיים בגיוס מימון לפרויקט. מקורותויואב דקל מנהל מחוז צפון של " המים

בחוות הדעת של אנשי המקצוע הודגש שהנזק 

שנגרם הוא עמוק, ואי לכך ישנה סכנה לקריסה 

בחלקים ממנו. הסקר ההנדסי והערכת המחיר 

שבצדו העלו כי עלות שימור האקוודוקט הקיים 

₪ מיליון  8-ל 3מטר, נעה בין  832לכל אורכו, 

בהתחשב בכוונתנו להזרים או לא מים 

 באקוודוקט כחלק מהשימור. 

הערכה כספית גבוהה זו, הרבה מעבר למה 

ששיערנו, דחפה אותנו לשקול שימור של חלק 

 מטר, ולחפש פתרונות לעתיד. 422קטן, 

 האקוודוקט בבנייה. מהארכיון
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רצה הגורל ומחלת הברושים שבעקבותיה נכרתו שדרות רבות בעמק הירדן החלה לפגוע גם בשדרת הברושים 

 הצמודה לאקוודוקט וניתן האישור לכריתתה.

 כריתת השדרה חשפה את האקוודוקט במלוא הדרו מחד ופגמיו הרבים מאידך.

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

קריסת חלק מהאקוודוקט עקב גשמי דצמבר, חייבה אותנו לחשב את מהלכינו מחדש. כיום המחשבה היא לחזק 

בשלב ראשון את העמודים, הרעועים בלבד, הנושאים את אמת המים, לתקן את החלק שנפל ורק אח"כ להמשיך 

בשימור האמה קטע אחר קטע. ביקשנו מהמועצה לשימור אתרים מפרט טכני לחיזוק העמודים ובכוונתנו לצאת 

 בזמן הקרוב למכרז קבלנים שיאפשר לנו להתחיל בעבודה ולהתקדם ככל שתשיג ידנו לשלם.

בחודשי החורף הקרובים בכוונתנו להתחיל לנקות את האמה מהצמחים הגדלים בתוכה, בעיקר קנה, אשר 

 דוחפים את הקירות החוצה ומערערים את יציבותה.

 

שותפות לכל אורך הדרך הן מאיה אשכנזי וברכה בנטור מנהלות הארכיונים באפיקים ובבית זרע, אשר יחד עם 

יונתן זיגמונד עזרו ללקט את קטעי ההיסטוריה על בניית האקוודוקטים בעמק הירדן. במשך התקופה הצטרפו 

לחבורת שוחרי האקוודוקט חברות וחברים נוספים מקיבוצי העמק המתכתבים בנושא זה ונושאים אחרים 

 הקשורים בהיסטוריה העתיקה והחדשה של עמק הירדן.

 

 מוטי קומרוב

 .0202קריסת האקוודוקט בחודש דצמבר 

 קנה צומח באמת המים
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 סיכום שנתי2 ארכיון, תיעוד ומידע: -יצאה ואלו היו פניה  0202שנת 
 

 ינואר 
 דחיית ההצבעה על המודל הכלכלי. •
 הצבעה בקלפי על המיזם הסולרי. •
 יזמים חברי אפיקים עוברים לניהול חשבונות חיצוני ונפרדים מהנה"ח של אפיקים. •
 מועמדים חדשים לחברות בוועד ההנהלה של הקהילה, לקראת הצבעה בקלפי. •
 העסקה.-החתמת חברים עובדי הקהילה על חוזי •
חולק לחברי אפיקים העובדים בקהילה כהמשך למעבר  0202תלוש משכורת ראשון של חודש ינואר  •

 ל"יחסי עובד ומעביד".
 אמנון טל מסיים ניהול אגף בינוי ותשתיות, נבחר בקלפי איציק כהן. •
 התחילו עבודות השיפוצים בחדר האוכל המזרחי לקראת השכרה לחברת ארטליסט. •
 הדואר. -הוספת תאי שירותים מונגשים לבאי ההסעדה בכניסה הצפונית, היכן שהיו משרד התרבות ותאי •
 הוחזרו פחי הזבל מפלסטיק לשטח הקיבוץ במקום ה"צפרדעים". •
 מכשיר הכספונט עבר לתפעול של חברה חיצונית במקום תפעול ע"י הנה"ח בקיבוץ. •
 רקמות משפחות שנשמרו בארכיון נתלו באולם המופעים לצד הרקמות משנת היובל לאפיקים. •
 אסתי חרמון מתחילה בפרויקט פסיפס קהילתי בכיכר שכונת דיזנגוף. •
 
 פברואר  •
 יו"ר ועד ההנהלה עידן הלמן מודיעה על סיום הקדנציה. •
 קלפי בחירת חברים לוועד ההנהלה. •
בית־זרע כחלק -גדר אפיקים הוגדלה לכיוון מערב. גידרו את גן הממשיכים עד צומת משאבות המים •

 בית".-משכונת "גן
נטיעות באזור התעשייה בכניסה לקיבוץ; ילדי החמ"ש שתלו פרחים וברושים בפינה  –נטיעות ט"ו בשבט  •

 מערבית של בית העלמין.-הצפון
 מירה לוין מסרה את האחריות לוועדת התרבות. מירה תלווה את הפעילויות. -הספרייה הקטנה  •
 מועדון הוותיקים קיבל מעמד של "בית חם" ותקציב שנתי מהמועצה. •
 אסתר סיני ז"ל הועבר לארכיון. אתי קן פינתה את חדר המוסיקה שלה ב"בית המכס". הפסנתר של •
 היה ע"י קבוצת נאמני המוזיאון.-מבצע ניקיון במוזיאון היֹה •
 .43.0.0202 –נערכים למניעת התפשטות וירוס הקורונה באפיקים  •
 קבוצת "נתיב לאמנות" נערכים להקמת תערוכת אמני אפיקים שנפטרו. •
 טוטם קרמיקה מעשה ידיה של מֹר שפירא הוצב בפתח הבית הלבן. •
 סהר הספרית מסיימת לעבוד באפיקים. במקומה נכנסת נעמה מדגניה ב'. •
 מתחילים להתאמן עם צורי גלסמן למירוץ העצמאות! •
 
 מרץ •
 .0.2.0202 02-יום הבחירות לכנסת ה •
 מצביעים על עסקת "אלסקה". •
 יוצא מכרז ליו"ר ועד הנהלה. •
 יתקיים טיול קהילה למדבר יהודה עם לינת לילה בחוץ )התבטל עקב הקורונה(. 02-04/2-ב •
 הותקנו שערי כדורגל חדשים על המסלול. •
 התקיים יום החברה בסגנון הודי באולם המופעים. •
 הושלם פרויקט צביעת "הבית הלבן" מטעם צוות נראות החצר. •
 הצעת התקציב של ועד ההנהלה נדחה ברוב גדול בקלפי. - 0202תקציב  •
 מודל הפעלה. -מצביעים על מרפאת השיניים  •
 משולחן השיוך: סימון דירות ליורשים שטרם סומנה להם דירה; מסלול ירוק; בתים משותפים. •
 תערוכת צילומים של אליקים אראל במלאת שנה לפטירתו. •
 שנה לכתב העת 'מערכות'. 82מציינים  •
 מסיבת פורים של הקיבוץ בוטלה עקב הקורונה. •
 סרט קהילתי "אפיקים בימי קורונה" ביוזמת תרבות אפיקים. •
 



25 

 

נכנסים לסגר ראשון: הוקם צוות תיאום קורונה; הוקם צוות מתנדבים  – הקורונה נכנסת לחיינו •
ושליחויות של פרברניקים וצעירים בראשות אסנת בזמן וניצן שפירא; ילדי בית הספר מתחילים בשגרת 
למידה מרחוק; עובדי הקהילה יוצאים לחל"ת; חדר האוכל והכלבו עוברים למתכונת שליחויות; בידוד 

דירות להשכרה, ערכות כושר וצוות  –לחוזרים מחו"ל; נוהל ביקורים בבית אשלים; לרשות המבודדים 
ביקורים ועידוד; רחל זהרהרי תופרת מסכות בד; גני ויוני מדריכי הכושר ותרזה מתחילים באימוני כושר 

 ויוגה ביוטיוב; אין כניסה למתקני המשחקים בקיבוץ; מתפרסם דף עדכון קורונה יומי לציבור.
 לזכרו של איתמר גולני בהתעמלות מכשירים בוטל עקב הקורונה. 13-מפעל ההנצחה ה •
 הגרלת משלוחי מנות וחלוקת עוגות לבתי הגימלאים לכבוד פורים. •
 חגיגות פורים בגיל הרך, בחמ"ש, באפיקי ירדן והעגלאידע של נערות ונערי עמק הירדן. •
 מסיבת פורים של הקיבוץ בוטלה עקב הקורונה. •
 סרט קהילתי "אפיקים בימי קורונה" ביוזמת תרבות אפיקים. •
 
 אפריל  •
 נהלי אסיפה וקלפי בימי הקורונה. •
 "עסקת אלסקה" לא יצאה לפועל עקב משבר הקורונה. •
 ליל הסדר תש"פ בחדר האכילה בוטל בעקבות הקורונה.  •
; 12ובית  42בינוי ותשתיות: החלפת תאורת הרחוב ותאורת כביש המערכת; החלפת קווי ביוב ליד בית  •

תיקון יסודי של שני צידי כביש המערכת; חניית בית הכנסת; תגבור החלפת מוני מים קרים; סיום 
 בית".-התקנת תחנת שאיבה חדשה של שכונת "גן

 מלמד.-כרמל גביש מסיימת את עבודתה במשרד בינוי ותשתיות, נכנסת במקומה ענבל ענברי •
 הקלות ויציאה מהסגר הראשון. •
 טקס יום הזיכרון לשואה ולגבורה משודר ביוטיוב בעקבות הקורונה.  •

אירועי הזיכרון צוינו בשידור טקס ביוטיוב, לא עלו לטקס בבית העלמין; חג  - 10מדינת ישראל בת 
 העצמאות לא נחוג במתכונתו המקובלת עקב הקורונה.

 בעקבות הקורונה. 25-התבטל מירוץ העצמאות ה •
 יוצא קליפ ל"שירת רבים" עם השיר 'שמים' שהופק בראש השנה תש"פ. •
 מתחילים אימוני כושר עם גני ויוני בשכונת דיזנגוף וברחבת בית אשלים. •
 .422לאניה רוזנהוך חוגגת  •

 
 מאי •
 נבחר אמיר רומנו. -קלפי ליו"ר ועד ההנהלה  •
 קלפי השלמת חברים לוועד ההנהלה. •
 קלפי לדירקטוריון נכסי אפיקים. נבחרו: שלמה ניאגו, ניב פינסקי, דגנית לוינסון, אמנון טל. •
 מבקר פנים חדש נכנס לתפקיד המבקר החיצוני. •
 דו"ח הרבעון הראשון של נכסי אפיקים והשפעת הקורונה על העסקים. •
 בהנהלת החשבונות נפרדים מענבל בן יצחק וממורי רונן שסיימו את עבודתם. •
 .4/3/0202-נחתם הסכם עם אגודת המים לגבי תשתיות מי שתיה וביוב. ההסכם יכנס לתוקף ב •
 התלמידים חוזרים מהסגר ללמוד בבתי הספר. •
 גיוס ניקיון בבריכת השחייה. •
 חג שבועות במתכונת פעילויות בשכונות, בעקבות מגבלות הקורונה. •
 גרעין צבר השלישי מסיים את שהותו באפיקים.  •
 
 יוני  •
 אמיר רומנו החל את תפקידו כיו"ר ועד ההנהלה. •
 עוברים להצבעה בקלפי דיגיטאלית במערכת סכהקול. •
 חדר האוכל נפתח לישיבה במקום! •
 מכשירים חניה חדשה בכניסה לקיבוץ, בין בקתות הצימרים לשעבר לשער הכניסה לקיבוץ. •
 הכנות לכביש "עוקף שער אדום". •
 נהרס קיר הקרמיקה של האמנית יפה צרי, בכניסה הדרומית לחדר האוכל המזרחי. •
 רוסו סינה 'בואי רוח' בספריית אפיקים.-השקת ספרה של ריקה •
 ירדן לבין "אריות העמק".-שיתוף פעולה בין אפיקי –"בית ספר לכדורמים"  •
 .0202בריכת השחייה שלנו נפתחה לעונת הרחצה  •
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 יולי  •
 .0202אושר תקציב הקהילה לשנת  •
 בנות ובני י"ב סיימו את חוק לימודיהם ומתגייסים לצה"ל ויוצאים לשנת שירות. •
בוועד ההנהלה אושר הסדר תוספת לכללי הקליטה המאפשר קליטת בנים ונכדים תוך מגורים בדירה  •

 המיועדת לירושת המשפחה.
 יצחק.-שנים. מחליף אותו שגיא בן 8אפרים בכר סיים את תפקידו כמנהל התקשורת לאחר  •
 יצחק צברי סיים את עבודתו כאחראי על חלוקת הגז בקיבוץ. •
 מוליק כהן סיים את תפקידו כאחראי על הגנרטורים באפיקים.  •
 פלס. -גרעיני צבר. במקומו נכנסה לתפקיד נורית גת 2ניר יסוד סיים את תפקידו כרכז  •
 שנה במגזר המזון. 01-נפרדים מעומר השף שעבד כ •
 הוחלט על הקמת גן תקשורת של המועצה האזורית במבנה פעוטון ורד. •
התאמות ודרישות להיתר;  -מצלמות +חדר כביסה פנימי; בריכת שחיה  -ביצוע השקעות: בבית אשלים  •

 הכשרת מגורי גרעין צבר; תיקון מצעים לאורך כביש המערכת המזרחי.
 הוצב שער חדש זמני באזור צומת המשאבות, ביציאה לבית העלמין. •
 חנוכת הספסל שעל שפת המצוק בבית העלמין, לזכרו של ניר גלסמן ז"ל. •
 בבית העלמין מכשירים חלקה חדשה עתידית לקבורה. •
 תושבי עמק הירדן יוצאים להפגנה שבועית מדי מוצ"ש בכיכר צמח. •
 

 אוגוסט            
 שנים לעליה לנקודה. 88-שנים להיווסדו בווזיה שבגליל, ו 33קיבוץ אפיקים מציין  – 0/8 •
תערוכת הארכיון במרפסת  –יום ההולדת לאפיקים מצוין באירועים צנועים בעקבות מגבלות הקורונה  •

 חדר האכילה שהוקדשה למגדל המים, שחייה לילית בבריכה ושירה בציבור.
בנות זוג של חברים, המיועדים לבניה  0-משפחות ו 5 –חברות וחברים חדשים התקבלו לחברות בקלפי  40 •

 בית.-בשכונת גן
 המלצת צוות משנה למבנה ארגוני חדש לאגף החינוך. •
 צעירות וצעירים מגיעים אלינו מארה"ב. 05 –גרעין צבר הרביעי  •
 התקיים אירוע ספורטיבי בבריכת השחייה לזכרו של אברהם ניר. •
 ירדן לקראת פתיחת שנת הלימודים.-גיוס ניקיון וצביעה באפיקי •
 מתחילים בשיפוץ בית אילה והסבתו לדירות מגורים להשכרה. •
 
 ספטמבר •
 תלמידים עולים לכיתה א' באפיקי ירדן. מתקיים טקס בהשתתפות ילדי כיתה א' והוריהם בלבד. 00 •
 2 "הספרייה הקטנה" של מירה לוין עוברת לפעול במסגרת אפיקי ירדן. תודות ואיחולים למירה •
 גן תקשורת נפתח בפעוטון ורד. מיועד לילדים הנמצאים על הרצף האוטיסטי ויהיה גן לילדי האזור. •
 בחדר האוכל המזרחי התמקמה חברת "ארטליסט" שהקימה חלל משרדים מרשים ביותר.     •
 " והתעלה כוסתה. שריד אחרון לתעלה שעברה בחצר הקיבוץ.. 22הונח צינור ניקוז בתעלה שב"פתח  •
 שוקם שטח ציבורי גדול בין דיזנגוף לכ"ח. שוקם הדשא, הותקנה השקיה ונשתלו שיחים.  •
 גינת המזכירות שופצה ושינתה את פניה. •
 אחראי השיוך, עופר אדר, מסיים את תפקידו. •
הוחלף הגנרטור ב"בית אשלים"; הוחל בתיקון  חלק ממדרכות אפיקים; מקימים חניה בסמוך לרכב  •

הסתיימה סלילת כביש האספלט העוקף את שער כניסה במקום השער  -חשמלי; כביש עוקף שער אדום 
האדום; בסמוך לאמפי ולדשא הזיתים, החלו עבודות תשתית לשני מגרשים לבניה של משפחות                    

 הירשפלד ויובל.
 הריסת מחסן מיון הביצים, מהמבנים האחרונים של הלול, היה צמוד למחסן יום העצמאות פורק גם הוא. •
חנוכת גן משחקים מוזיקלי במתחם הפעוטונים במעמד נציגי המשרד לפיתוח הפריפריה, הנגב והגליל,  •

 ראש המועצה, מנהל אגף החינוך ונציגי המועצה.
 ראש השנה באפיקים: לכבוד החג חולקו לוחות שנה ו"תו אפיקים" למימוש בעסקים המקומיים; •
מתקיים הפנינג בבריכה; חדר האוכל מספק את ארוחת החג לבתים, אין ארוחה חגיגית בחדר האוכל;  •

 המופע המסורתי באמפי לא מתקיים, עקב מגבלות הקורונה.
 בכדורמים. 13-מתקיים טורניר הבנים ה •
 נכנסים לסגר שני בעקבות הקורונה. הילדים נשארים בבתים ללמידה מרחוק, בתי הילדים נסגרים. •
 תערוכת ציורים של שלומית לביא מוצגת בגלריה לאו רוט. •
•  
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 אוקטובר          
 אסם.-ועד ההנהלה בחר לתפקיד רכזת קליטה את עמית גל -קליטה  •
 לתפקיד פרויקטור השיוך בחר וועד ההנהלה באמיר כהן. -שיוך  •
 שבוע פעילות בהתנדבות וביוזמת ההורים בחופשת סוכות בעקבות מגבלות הקורונה. •
 שנה של עבודה מול בזק בינלאומי, אפיקים מחליפה את ספק האינטרנט לחברת הוט. 05אחרי כמעט  •
 מתבצע הליך איתור למשרת יו"ר חינוך באפיקים. •
 מילוי מקום וארגון זמני: קרן ארנון תחליף את נעמה מאור. -משאבי אנוש  •
 ילדי הגיל הרך חוזרים מסגר הקורונה השני. נפתחו הפעוטונים והגנים. •
 שנות פעילות. 45נסגר מועדון הדוריס אחרי  •
 מתחילים בשיפוץ ובניית חללי נדל"ן להשכרה בסככת המסגרייה לשעבר. •
 פירוט התנאים למהלך זה. -הזזת תשתיות בהשתתפות הקיבוץ כחלק משיפוץ פרטי  -שיפוץ בתים  •
 פסל של מיכל פלס מוצב ליד הבית הלבן. •
המטר בסגר, יוצאים תושבי אפיקים להפגין מדי מוצ"ש בכיכר הכניסה לקיבוץ  4,222בעקבות הגבלת  •

 ובכיכר המרפאה.
 הסתיימה עונת הרחצה בבריכת השחייה. •
 
 נובמבר •
 אמנון אביגדור נבחר בקלפי ליו"ר חינוך. •
 ד' חוזרים ללמידה בבית הספר.-תלמידי כיתות א' •
 מרכז לטיפול רגשי )בקומה השנייה של מבנה 'חמד' לשעבר / רכב חשמלי(.    -נפתח מרכז "מקומי" •
 גשם ראשון לעונה. •
 .14נאה גדול מימדים ליד בית -נשבר ונפל עץ מכנף •
 נערות ונערי הפרבר מתחילים בשיפוץ סביבת המועדון, בהדרכתו של שגיא גרה. •
 שוקמה וחודשה מרפסת הפאטיו הפנימית בבית אשלים. •
 בית.-סוללים דרכי אספלט בשכונת גן •
 .0204אושר בקלפי תקציב הקהילה לשנת  •
 
 
 דצמבר •
 ט' חוזרים ללמוד בבית הספר!-י"ב וקצת אחריהם תלמידי ז'-ו', י'-תלמידי כיתות ה' •
גן בית ולדירות המיועדות לירושת -לבניה בשכונת –חברות וחברים חדשים התקבלו לחברות בקלפי  43 •

 המשפחה.
היה, קונצרט, תהלוכת למפיונים וכתובות -שבוע של אירועי חנוכה: פסטיבל מיצגי אור, ערב סיפורי היה •

 אש.
 פסל התרנגול של נעמי בקר עובר לגינת הבית הלבן. •
 קרס ונפל חלק מהאקוודוקט הגבוה ברוּבד. •
 הותקן ונחנך מתקן כושר חדש בדשא מועדון חברת הילדים. •
 קורן רביב מקיבוץ הזורע. –נבחר בקלפי מנכ"ל קהילה  •
 מתחילים בחיסונים לקורונה. •
 תינוקות של חברים ותושבים. מזל טוב! 3נולדו  0202בשנת  •

 חברים, תושבים ובני אפיקים. יהי זכרם ברוך. 8נפטרו ונטמנו בבית העלמין שלנו 

 
נתרמו ע"י חברי  44/4/04במבצע התרמת הדם שהתקיים ביום שני 

 מנות דם! 12ותושבי אפיקים 

)בימים הרחוקים, חברי אפיקים נהגו לחכות בתור כדי לזכות לתרום 

 מנות דם באפיקים!( 402דם, והגיעו לתרומה של 
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 לענבר ויוני וייסלר

 מזל טוב!

 נגהלהולדת הבת 

 ברכות רבות לכול המשפחה

 

 

 תודות מקרב לב לקהילת אפיקים

על המעטפת החמה והתומכת שהעניקה לנו בשעתנו הכואבת. 

 הרגשנו מאוד מהליווי והעזרה שזכינו לקבל מהחברים. 

תודה מיוחדת לאורית רויטמן, אסנת בר, זיו לוריא, אסנת בזמן 

 ונעמה מאור.

 אשרינו שזכינו להיות חלק מקהילת אפיקים.

 .עליה לוי, גילה בחנוף ומשפחת נגר                              

 

 לגני אוסם–המתעמלות בדיזינגוף 
 

תודות רבות על ההזדמנות הנהדרת                                             

 שקיבלנו בימים אלו של הקורונה.

כמעט מאז תחילתה, פעמיים בשבוע אנו                                             

זוכות להתעמל בהדרכתה של גני אסם.                                                                                

התמדה ומסירות בכל מזג אויר ובכל מצב.                                                          

 עם המון המון עידוד ומאור פנים.

                 

 תודה, רק שנמשיך כך2                         
 המתעמלות הנהנות בדיזינגוף                        

 בקבוץ אפיקים 0עלון אפיקים הודפס בסטודיו קו 

 מזל טוב!לתמי וספיר מנשרי 

 נעהלהולדת הבת 

 לשושי מנשרי מזל טוב 

 על הולדת הנכדה 

 לוויין והיילי מזל טוב 

 על הולדת  האחיינית

 ברכות רבות לכול המשפחה

 

 לחמוטל וחגי  אבקסיס

 מזל טוב!

 לי-שילהולדת הבת 

 למאיה ואילן ליבוביץ

 להולדת הנכדה 

 ברכות רבות לכול המשפחה


